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GROENLINKS N.O. Veluwe                              

Afgelopen jaar was een jaar van verandering voor onze 
afdeling; door de gehouden verkiezingen in  maart jl. 
In de gemeente Epe kwamen 2 nieuwe fractieleden in 
de raad; Wilma Baltus en Jan Willem van der Baan; in Heerde bleef 
ogenschijnlijk alles bij het oude, maar niet helemaal, want door ziekte viel 
Silvia van Amerongen uit en wordt nu tijdelijk vervangen door Geraldine 
Kwekkeboom .Zij werd op 26 november jl. in Heerde als raadslid beëdigd.  

 
In Epe werd afgelopen donderdag Tilly Meijer beëdigd (foto rechts).  
Zij vervangt Edwin v.d. Elsaker die om gezondheidsredenen stopte. We zijn 
heel blij dat Tilly dit werk op zich wil nemen en wensen haar veel plezier en 
succes in deze rol.                                                                                              

Het Nieuwe Jaar staat al te knipogen naar ons: “kom op; er is werk                                                             
aan de winkel”. Het gaat goed met GroenLinks in het land, vooral in de                                                           
steden en grotere gemeenten is de participatie van GL bij het besturen 
toegenomen. Op het platteland zie je dit ook met betrekking tot  de 
ideologie, maar bij onze afdeling blijft de actieve participatie van leden bij 
de organisatie van GL nog wat achterwege.  

De belangrijkste politieke boodschap van het eerste uur van GL lijkt echter ook door de regering 
hartelijk omarmd; ik zeg met opzet “lijkt” want het kabinet suggereert wel een stevige aanpak van 
klimaatproblemen, maar in de werkelijke effectiviteit blijken we dus verder van de doelstellingen van 
klimaatbeheersing af te komen dan ooit tevoren. En hoe mooi en effectief ook om op individueel een 
steentje bij te willen dragen; klimaatbeheersing zal toch door middel van de collectieve actie en 
collectieve industriële verbeteringen bereikt moeten worden. Van een werkelijk zich verantwoor-
delijk voelende regering mag meer daadkracht verwacht worden; we lopen achter!   Als individu is 
het zaak niet ontmoedigd te raken door de tot dusver magere acties van de landelijke overheid; niet 
vooroploopt; die ook het bedrijfsleven tot snellere investeringen en spoed dient te manen; vroeger 
noemde men dat “Jan Salie-geest”; (Potgieter 1842: voor de liefhebber!) geestig dus! 

Dat gemeenten een belangrijke aanjagende rol kunnen spelen, spreekt voor zich en zowel in Epe als 
in Heerde zijn velen in de raad en fracties actief bezig om duurzaamheid te bevorderen en energie-
verbruik te verminderen dan wel energie neutraal werken en leven te stimuleren. En af en toe zal ik, 
als inwoner, uit mijn comfortzone geduwd worden omwille van het hogere doel en een steentje bij 
moeten dragen voor een leefbare en houdbare aarde. Misschien soms even slikken; maar als het met 
individuele inzet in de gezamenlijkheid zou lukken om de verwarming van de aarde beperkt te 
houden en deze leefbaar te houden voor onszelf en de mensen na ons, dan is de keuze snel gemaakt, 
lijkt me. En de urgentie hiervan klopt bijna dagelijks via journaal of anderszins op ieders deur.      

Voor 2019 hoop ik dat we met elkaar, maar ook individueel erin slagen om de 
juiste keuzes te maken ten gunste van de bescherming van onze aarde en alles 
en iedereen die daarvan afhankelijk is; daarin liggen de mogelijkheden voor 
onze toekomst en ligt onze voorspoed.  

Ik wens je een goede Kerst toe en een voorspoedig Nieuwjaar.   

Christien Heinen.                                                                                                              

 



Groene Vlieger nr. 5. December 2018.  

Onze Nieuwjaarswandeling: De wandeling wordt gehouden op 20 januari en we starten om 12.00 
uur. Dit jaar is de uitnodiging bestemd voor de leden met (eventueel) hun partner. Aanmelding kan 
bij Hilly Schäffer via de mail; zie onderstaand adres. Van haar ontvang je na aanmelding nadere 
informatie. 

Verkiezingen Provinciale Staten 20 maart 2019: We zijn op zoek naar leden die hand- en 
spandiensten willen verrichten in de aanloop naar deze verkiezingen om het GL gedachtengoed uit te 
dragen en te promoten. Hiervoor kunt u zich aanmelden bij mij; cheinen@xs4all.nl of mobiel: 
0643928159 

Een stormachtig najaar  -  van de fractie in Epe:   

 
De begroting is inmiddels afgerond. Als nieuweling is het een 
intensieve en soms ook spannende klus. Maar Jan Willem en ik 
hebben er ons doorheen geslagen, veel geleerd en zullen ons volgend 
jaar, met de nu opgedane kennis, meer gaan profileren.   
 
Tijdens de commissievergadering voor de Begrotingsraad waren er uiteraard diverse insprekers. Eén 
van de insprekers was een vrijwilligster van de Voorleesexpres. Zij sprak haar financiële zorgen uit 
voor de begroting van 2019. De Voorleesexpres is een groep vrijwilligers, die wekelijks (20 weken) bij 
een gezin op bezoek gaat om hen kennis te laten maken met boeken, voorlezen en de (Nederlandse) 
taal. Een enthousiaste groep vrijwilligers. Maar de Voorleesexpres is meer dan alleen voorlezen, het 
gaat ook om integratie van gezinnen. In sommige gezinnen de enige schakel naar de buitenwereld. 
Ook preventie van laaggeletterdheid heeft inmiddels zijn nut bewezen.  

De fractie van GroenLinks vond dat dit niet verloren mocht gaan. Een motie lag al op de plank, maar 
ineens kreeg de Voorleesexpres een onverwachte wending. We hebben naast de motie namelijk ook 
contact gezocht met KoppelSwoe (die vanaf 2014 dit organiseerde) en de bibliotheek Noordoost 
Veluwe. KoppelSwoe die ook gericht is op “wat gebeurt er achter de voordeur” en de bibliotheek die 
met name gericht is op taal. Beide organisaties hebben elkaar opgezocht met een heel positief 
resultaat: ze gaan het komende jaar samen aan het werk! Hoe mooi kan het soms gaan, twee 
organisaties die intensief gaan samenwerken, elkaar versterken. Ik wens alle betrokkenen dan ook de 
komende tijd veel plezier en voldoening toe. Blij dat dit zo zinvolle project gecontinueerd wordt en 
de motie uiteindelijk niet nodig was. 

Daarnaast hebben we ons op allerlei vlakken laten informeren op diverse bijeenkomsten, waarbij 
actuele onderwerpen centraal staan. Zorg, Regionale energiestrategie en een informatiebijeenkomst 
vanuit de Stuurgroep over Epe Onderwijsperspectief. 

Inmiddels is Tilly Meijer benoemd als fractievolger. Tilly gefeliciteerd! We kunnen je steun goed 
gebruiken.  

 
Het komende jaar zullen onderwerpen als zorg, energietransitie, participatie en 
de omgevingswet ons zeker gaan bezighouden.  Ook in het nieuwe jaar zullen we 
ons niet vervelen. Maar het is goed dat we nu even kerstreces hebben, even 
achterover, extra aandacht voor familie en elkaar en (groene) energie opdoen 
voor het komende jaar!  
 
Fijne feestdagen en een goed, maar vooral gezond 2019!  
 
Wilma Baltus 
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Groene Vlieger nr. 5. December 2018.  

Van de fractie uit Heerde: 

Voor de GL-poot in Heerde was het een turbulente start van de nieuwe 
raadsperiode: vlak na de verkiezingen werd duidelijk dat het behoorlijk 
bezuinigd moest gaan worden door het nieuw gevormde College. In het 
college akkoord werd toegezegd dat de inwoners ook mee mochten doen. 
Misschien om de lol er nog een beetje in te houden wordt die 
bezuinigingsronde, enigszins eufemistisch, ombuigingen genoemd. Na het 
zomerreces werd duidelijk waar er moet worden omgebogen: uiteraard in het Sociale Domein (maar 
niet voordat er eerst wordt geïnvesteerd in een nieuwe vorm van basisvoorziening, het zorgloket 0-
100). Het Cultuurplein krijgt een forse bezuiniging opgelegd, terwijl dat net zo goed op dreef was en 
weer in de zwarte cijfers was gekomen. En zo’n belangrijke rol zou kunnen spelen in preventie van 
nood aan sociale zorg. En o ja, de ambtenaren zelf verwachten met minder geld toe te kunnen. Hoe, 
daar hebben ze zelf een voorstel voor kunnen doen, kaderstellend heet dat. 

De recreatieondernemer mogen in hun handjes knijpen, naar hen is geluisterd en wordt de 
toeristenbelasting geleidelijker (dus gestaffeld) verhoogd dan in 1ste instantie voorgesteld. Maar 
verhoogd wordt het, met 50 % uiteindelijk. 
Duidelijk is geworden dat binnen het gemeentehuis zo over meedenken door inwoners wordt 
gedacht: “wij bepalen waar jij moet ombuigen en hoe je dat doet mag je zelf bedenken”. Dit neigt, 
volgens mij, naar oude wijn in nieuwe zakken: het bekende inspraak verlenen, terwijl de zaak al 
eigenlijk is beslist.  

Bij het even ‘googlen’ van deze uitdrukking, blijkt dat de uitdrukking aan de bijbel is ontleend. 
Misschien is dit een verklaring voor het blijven vasthouden aan deze manier van handelen, terwijl er 
al zoveel voorbeelden voor handen zijn waar het meedenken en –doen door inwoners een heel 
andere vorm heeft gekregen. Dat zijn wel trajecten die wat meer tijd vragen dan voor de inwoners 
van Heerde beschikbaar is: in het eerst kwartaal van 2019 moet duidelijk worden wat, de mening is 
van 150 inwoners (steekproefsgewijs benaderd) over de bezuinigingsvoorstellen die het College 
heeft gedaan. Naast de inbreng van de vertegenwoordigers van maatschappelijke- en 
uitvoeringsorganisaties organisaties. Er mogen ook andere voorstellen worden aangedragen als die 
hetzelfde financiële resultaat opleveren. Het verenigings- en bedrijfsleven en de pro-actieve 
Heerdenaren kunnen deelnemen via het emailadres ikparticipeer@heerde.nl. We willen dan ook 
graag oproepen om van deze gelegenheid gebruik te maken. Garanties voor de toekomst worden 
niet gegeven, ook niet door ons: enigszins met kromme tenen zien we ons programmapunt een vorm 
krijgen waarin we onze ambities niet erg in terugvinden.  

Dit alles gaat gebeuren onder de bezielende leiding van onze nieuwe 
burgemeester. Daar is misschien nog hoop uit te putten: mijn ervaring is 
dat in het westen van ons land alles zo’n 5 jaar eerder zich aandient, dus 
ook participatie van inwoners. En daar heeft Jacqueline Koops-Scheele lang 
gewerkt. Eerst als advocate, daarna als wethouder in Amstelveen en 
Stichtse Vecht. Wel als lid van de ChristenUnie, dus nu maar hopen dat zij 
die oude wijn echt weet weg te werken. 

En ook ik wens iedereen fijne feestdagen en alle goeds voor 2019. 

Geraldine Kwekkeboom. 
 
Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cheinen@xs4all.nl en/of Hendrik 
Tuinstra  hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Hilly Schäffer: hillyschaffer@kpnmail.nl GroenLinks 
Heerde: www.heerde.groenlinks.nl  
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